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 V sobotu 22. června jsme se s naší miniskupinkou 6-ti závodníků vydali na turnaj do 

netradičního prostředí 250 m pod zemský povrch, kde v solné jeskyni byl připraven 

dvoudenní turnaj benjamínků, mladších a starších žáků. Po organizační stránce vše probíhalo 

bez zjevných potíží, až na časový posun zahájení soutěže na 15 hodinu, ovlivněný soutěží 

smíšených družstev starších žáků. My jsme se tohoto atraktivního klání ( přihlášeno 8 

družstev ) nemohli zúčastnit, jelikož nebyl o tento kvalitní turnaj zájem ( startovali zde pouze 

2 starší žáci ). Tradičně velmi kvalitně obsazený turnaj za účasti klubů z Polska, Chorvatska, 

Slovinska, Srbska, Slovenska, ČR, Německa, Ukrajiny, Litvy a Kazachstánu nabídl kvalitní 

mládežnické judo, kde se neztratili ani naši borci z 1. JCBO.  

 

Výsledky našich závodníků : 

 

Mladší žáci :    Kresta Matěj ,Cigán Jan, Mojžíšek Lukáš a Král Jan 

 

Všichni předvedli pěkné zápasy – každý si odváží krásnou medaili. Matěj prohrál až 

ve finále po kvalitním zápase s výborným ukrajincem vinou zranění, které si přivodil při akci 

soupeře. Honzíkovi se podařil husarský kousek, kdy v druhém zápase porazil Kazacha a poté 

hned favorita z Ukrajiny, oba na ipon. Až ve finále nestačil na silově lépe vybaveného poláka 

a prohrál po shodě, kdy oba měli po 1 juko na šido. Dalším „mladým“ je Mojža, který bojoval 

statečně, což potvrdila i situace, kdy jej soupeř, kterého držel v kuzure kesa gatame bolestivě 

a zákeřně štípnul do podpaží pravé ruky. Přesto vše ustál, zachoval chladnou hlavu a soupeře 

porazil. Na závěr jsem si nechal Králíka, který upravil svou váhu na 55 kg, která mu sedí a 

jako jediný dokázal vyhrát všechna svá utkání a zaslouženě veze zlato. Všem mladším žákům 

děkuji za jejich předvedené výkony, a doufám, že ještě neřekli své poslední slovo. 

 

 



Starší žáci : Franek P., Martínková A. 

 

Náš „ velkoklub „ v této věkové kategorii reprezentovali pouze 2 judisti. Nemohu říct, zda 

neúčast na tomto turnaji pramení z nezájmu či jiné příčiny, pravdou je, že dva závodníci 

v jedné kategorii…to jsem ještě nezažil !!! Oběma nelze upřít snahu, ale na tomto turnaji 

doplatili na nepřipravenost a u Patrika i na o rok starší závodníky. Nepřipravenost u těchto 

závodníků byla zapříčiněna upřednostněním zvyšováním kyu, před intenzivními a 

dolaďovacími tréninky, který jsou na tento typ soutěže, dle mého názoru bezpodmínečně 

nutné ( podrobněji upřesním a budu tlumočit vedoucímu této tréninkové skupiny ). 

V opačném případě není možné na takovéto soutěži důstojně reprezentovat, což se zde také 

projevilo. Jako příklad bych uvedl, dle mých informací, že některé zúčastněné týmy, mají 

před touto soutěží i dolaďovací camp !!! 

 

 

Závěrem : 

 

Turnaj měl za úkol prověřit naše závodníky, což se podařilo. Ukázal, jak je důležitá 

příprava a soustředěnost na turnaje. Ve srovnání s ostatními kluby delší dobu zaostáváme v 

několika věcech – např. rychlost, chvatový repertoár atd.. Pokud chceme být, hlavně ve 

starších věkových kategoriích konkurenceschopní, musíme, dle mého názoru u těchto 

závodníků bezpodmínečně zapracovat na těchto věcech a hlavně zintenzivnit přípravu 

zaměřenou na konkrétní turnaje !!! ( jiná pravidla než u nás – např. techniky z kolen, kontra 

chvaty, úchopy za krkem, kumikata atd. ). 

Opravdu bych nerad, aby kdokoli bral tuto zprávu za urážlivou !!! V žádném případě a 

ani na sekundu jsem nechtěl zpochybnit a pohanit práci našich trenérů !!! Snažil jsem se v této 

zprávě pouze přenést své dosavadní poznatky a navrhnout konkrétní řešení !!! Jsem ochoten a 

budu velice rád si nad touto problematikou sednout a s kompetentními  trenéry vše podrobně 

probrat a hlavně v klidu a bez emocí vše doladit.  

 

 

 

 

                zpracoval :  Martínek R. 


